

## **ОБ ИЗМЕНЕНИЯХ В УГОЛОВНЫЙ КОДЕКС РФ, ВНЕСЕННЫХ ФЕДЕРАЛЬНЫМ ЗАКОНОМ ОТ 17 ИЮНЯ 2019 Г. № 146-ФЗ**

**Клюев Андрей Александрович,**  
**доцент кафедры уголовного права Северо-Кавказского филиала**  
**Российского государственного университета правосудия,**  
**кандидат юридических наук, доцент**  
*klyewandrey@mail.ru*

Статья посвящена рассмотрению изменений, внесенных Федеральным законом от 17 июня 2019 г. № 146-ФЗ «О внесении изменений в Уголовный кодекс Российской Федерации». Автором проанализированы эволюция законодательных подходов к категоризации преступлений и соотношение направлений этого процесса с положениями указанного закона. В результате автор приходит к выводу о несоответствии последних тем тенденциям, которые прослеживались в последнее десятилетие. В статье также проанализированы изменения санкций ст. 263 и 264 УК РФ с позиции их соотношения с санкциями за иные неосторожные преступления, связанные с нарушением специальных правил и причинением тяжкого вреда здоровью или смерти потерпевшему.

**Ключевые слова:** уголовный закон, санкции уголовно-правовых норм, неосторожные преступления, категории преступлений, преступления средней тяжести, тяжкие преступления.

### **ON THE AMENDMENTS TO THE CRIMINAL CODE OF THE RUSSIAN FEDERATION INTRODUCED BY FEDERAL LAW NO. 146-FZ OF JUNE 17, 2019**

**Klyuev Andrey A.**  
**Associate Professor of the Department of Criminal Law of the North-Caucasian Branch**  
**of the Russian State University of Justice**  
**PhD (Law), Associate Professor**

The article is devoted to consideration of the changes introduced by the Federal Law of June 17, 2019 No. 146-FZ "On Amendments to the Criminal Code of the Russian Federation". The author has analyzed the evolution of legislative approaches to the categorization of crimes and the correlation of the directions of this process with the provisions of this law. As a result, the author comes to the conclusion that the latter do not correspond to the trends that have been traced in the last decade. The article also analyzes changes in the sanctions of Art. 263 and 264 of the Criminal Code of the Russian Federation from the standpoint of their relationship with sanctions for other careless crimes associated with violation of special rules and causing serious harm to health or death to the victim.

**Keywords:** criminal law, sanctions of criminal law norms, reckless crimes, categories of crimes, medium-gravity crimes, serious crimes.